
 PROTOKÓŁ NR X/07
z Sesji Rady Gminy Lipka

odbytej dnia 29 października 2007 roku
w Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce

Spotkanie odbyło się w godzinach: od 12°° do  1255.
W spotkaniu udział wzięło:
• 15 radnych radny Paweł Tuschik obecny od 1207,
• 15 sołtysów
• zaproszeni goście.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1,  Nr 2 oraz Nr 3 do niniejszego protokołu.

Termin, miejsce i porządek obrad podany został do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo
przyjęty – załącznik Nr 4 i 5.

1. Otwarcie Sesji.
Przewodniczący  Rady Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  otworzył  X  sesję  Rady Gminy  dziękując
radnym oraz zaproszonym gościom za przybycie.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Prowadzący obrady stwierdził,  że na 15 radnych wg listy obecności w posiedzeniu uczestniczy  
15 radnych wobec tego Rada jest władna podejmować prawomocne uchwały. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik przeczytał porządek obrad:
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
6. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.
7. Podjęcie uchwały w sprawie:
a) wyrażenia  opinii  o  planowanych zadaniach  związanych z  ochroną,  rekultywacją  i  poprawą

jakości gruntów rolnych,
b) uchylenia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego na zadanie pn. „Rozbudowa 

i  przebudowa  obiektu  szkolnego  w  Lipce  przy  ul.  Szkolnej  6  –  etap  II  –  Przebudowa
istniejącego budynku szkoły”.

8. Informacja dotycząca podmiotów z terenu Gminy Lipka, które mogą składać wnioski w ramach
programu  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  (związki  wyznaniowe,  fundacje  mające
status pożytku publicznego).

9. Debata związana z przedstawieniem możliwości w ramach:
a) Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich,
b) Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego.
10. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.
11. Zakończenie sesji.
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W  związku  z  brakiem  propozyji  zmian  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  pan
Ryszard Pacholik uznał porządek obrad za przyjęty przez radnych.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował, że protokół z poprzedniej Sesji
był  do  wglądu  w  Urzędzie  Gminy,  radni  mogli  się  z  nim  zapoznać.  Po  stwierdzeniu,  
że nie zgłoszono poprawek uznał protokół nr IX sesji Rady Gminy za przyjęty.

5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych:
• Radny Jacek Bieluszko zapytał, czy II etap oświetlenia zostanie zrealizowany w terminie, kolej-

no złożył wniosek do budżetu o wprowadzenie zadania dotyczącego remontu nawierzchni drogi
w kierunku Lipka- Osiedle Winiarnia we współpracy z Zarządem Powiatu Złotowskiego; ostat-
nie pytanie dotyczyło możliwości podłączenia się do sieci kanalizacyjnej mieszkańców ul. Ru-
dziska i Kolejowej,

• Radna Leonarda Kachelek  zapytała,  czy w budżecie  na  2008 rok zostało  zaplanowane wy-
konanie oświetlenia w Białobłociu, kolejno poprosiła o informacje w sprawie sprzedaży byłej
szkoły w Batorowie, 

• Radna Urszula  Skrentna wnioskowała  o zaplanowanie środków finansowych w budżecie  na
2008 r. na wykonanie placu zabaw przy Gminnym Ośrodku Kultury.

Odpowiedź Wójta na wnioski radnych:
Na pytanie  radnego Jacka  Bieluszko,  Kierownik  Referatu  Komunalnego  pan  Grzegorz  Józefko
poiformował, że opracowana została dokumentacja budowlana na wykonanie oświetlenia – jeżeli w
budżecie na 2008 rok zostaną ujęte środki na to zadanie to zapewne w trzech kwartałach zostanie
ono  wykonane.  Nawiązując  do  wniosku  radnej  Leonardy  Kachelek  poinformował,  że  podczas
spotkania wiejskiego mieszkańcy wsi  Białobłocie nie  złożyli  wniosku o wykonanie oświetlenia.
Spośród wielu  wniosków wybrane zostały najważniejsze.  Wójt  dodał,  że  wskazali  najpilniejsze
zadania do realizacji.  Dodał,  że w Białobłociu gospodarstwa domowe są bardzo rozproszone to
oznacza ogromne koszty poprowadzenia oświetlenia. 
Nawiązując  do  wniosku  radnego  Jacka  Bieluszko  w  sprawie  remontu  drogi  Lipka-  Osiedle
Winiarnia Wójt poinformował, że jest to wniosek do budżetu na 2008 r. W sprawie wykonania sieci
kanalizacyjnej  dla  mieszkańców ul.  Rudziska  i  Kolejowej  Wójt  wskazał,  że  obecnie  toczy się
postępowanie administracyjne, przewidywane jest w planie budowlanym umożliwienie podłączenia
się ww. mieszkańców do sieci kanalizacyjnej w późniejszym etapie. 
Na pytanie radnej Leonardy Kachelek w sprawie sprzedaży budynku po byłej szkole w Batorowie,
Wójt poinformował, że w wyniku przetargu nieruchomość ta została sprzedana za 117 tys. zł netto. 
Na wniosek radnej Urszuli Skrentnej dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury powiedział, że złożony
został wniosek o przejęcie nieruchomości znajdujących się za budynkiem. Ponadto Dom Kultury
chętnie zorganizuje plac zabaw dla mieszkańców Lipki. Będzie on spełniał oczekiwania nie tylko
dzieci,  ale  także  służyć  organizacji  imprez  środowiskowych.  Jednakże  wszystkie  czynności
formalno-prawne związane z przejęciem nieruchomości na mienie gminne muszą zostać wykonane
przez organ prowadzący. Wójt poinformował, że podjęta została stosowana uchwała umożliwiająca
przejąć ww. grunty, jednakże występują pewne trudności związane z toczącym się postępowaniem
spadkowym dotyczący tych gruntów. 

6. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji:
Jako pierwszy głos zabrał sołtys wsi Scholastykowo pan Jan Judycki, który wskazał, że inne wsie
także nie posiadają placów zabaw. 
Sołtys wsi Batorowo pan Paweł Kachelek zapytał, dlaczego do tej pory nie został ujęty w budżecie
gminy remont drogi w kierunku gospodarstwa domowego pana Ryszarda Serówki. Poprosił, aby w
porzyszłorocznym budżecie uwzględnić remont tej drogi.
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Sołtys wsi Wielki Buczek pan Ryszard Glugla zawnioskował, aby przedłużyć termin płatności za
wywóz śmieci do 15 listopada, gdyż obecny termin jest zbyt krótki na zebranie od mieszkańców
opłat.  Kolejny  wniosek  dotyczył  oczyszczenia  wyciętych  zakrzaczeń  w  kierunku  Wielkiego
Buczka. 

Odpowiedź Wójta na pytania:
Wójt poinformował, że zgadza się z wypowiedzią sołtysa Wielkiego Buczka i poinformował, że
będą  prowadzone  kroki  w  kierunku  zmiany  terminów.  Nawiązując  do  usunięcia  zakrzaczeń
powiedział,  że  pracownicy  sukcesywnie  oczyszczają  pobocza.  Na  wniosek  sołtysa  Batorowa
wskazał,  że wykonanie remontu drogi w kierunku pana R. Serówki zostanie potraktowane jako
wniosek do budżetu. Dodał, że pewne remonty zostały już wykonane. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie:
a) wyrażenia  opinii  o  planowanych  zadaniach  związanych  z  ochroną,  rekultywacją  i

poprawą jakości gruntów rolnych,
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Komunalnego pan Grzegorz Józefko. Wskazał, że
jest to uchwała intencyjna niezbędna do dokumentacji w celu pozyskania środków z zewnątrz. W
związku  z  brakiem  pytań  Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  zaproponował
głosowanie  za  przyjęciem  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  opinii  
o planowanych zadaniach związanych z ochroną, rekultywacją i poprawą jakości gruntów rolnych:
„za”

- 15 głosów,
„przeciw” -   0 głosów,
„wstrzymało się” -   0 głosów.
Uchwała  nr  X/82/07  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  planowanych  zadaniach  związanych  
z  ochroną,  rekultywacją  i  poprawą  jakości  gruntów  rolnych  została  przyjęta  jednogłośnie.
Załącznik nr 6.

b) uchylenia  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  inwestycyjnego  na  zadanie  pn.
„Rozbudowa i  przebudowa obiektu szkolnego w Lipce przy ul.  Szkolnej  6 –  etap II  –
Przebudowa istniejącego budynku szkoły”

Projekt tej uchwały przeczytał Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik po czym zapytał,
czy podjęcie tej uchwały nie niesie za sobą niebezpieczeństwa trudności w podjęciu w późniejszym
terminie  wykonania  zadania  oświatowego.  Skarbnik  pani  Joanna  Mathews  poinformowała,  że
kwota na realizację zadania drogowego jest zbyt niska  by mogła wpłynąć na późniejsze inwestycje,
z  kolei  przebudowa  budynku  szkolnego  nie  zostanie  wykonana  w  bieżącym roku,  dlatego  też
uchwała ta nie zostanie zrealizowana. W związku z brakiem dodatkowych pytań Przewodniczący
Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały
w  sprawie  uchylenia  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  inwestycyjnego  na  zadanie  pn.
„Rozbudowa i przebudowa obiektu szkolnego w Lipce przy ul. Szkolnej 6 – etap II – Przebudowa
istniejącego budynku szkoły”:
„za” - 14 głosów,
„przeciw” -   0 głosów,
„wstrzymało się” -   1 głos (radna Łucja Tumasz).
Uchwała nr X/83/07 w sprawie przejęcia nieruchomości na mienie gminne Lipka została przyjęta
większością głosów. Stanowi załącznik nr 7.

8. Informacja dotycząca podmiotów z terenu Gminy Lipka, które mogą składać wnioski w
ramach  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  (związki  wyznaniowe,  fundacje  mające
status pożytku publicznego).
Wójt  poinformował,  że  w  ramach  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich obecnie  jest
remontowany Gminny Ośrodek  Kultury.  Ponadto  istnieje  możliwość  uzyskania  ok.  100 tys.  zł
rocznie  na  zadania  realizowane  przez  gminę,  związki  wyznaniowe oraz  stowarzyszenia  mające
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status  pożytku  publicznego.  75  %  kosztów  realizacji  zadania  stanowią  środki  finansowe
zewnętrzne, 25 % należy zaplanować w budżecie jako wkład własny. Przewodniczący Rady Gminy
pan Ryszard Pacholik zaproponował zaprosić na kolejną sesją Rady Gminy przedstawiciela firmy,
która wykona nam wnioski o dofinansowanie, aby ekspert w tej dziedzinie mógł bliżej przedstawić
powstałe możliwości. 

9. Debata związana z przedstawieniem możliwości w ramach:
a) Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich,
Informacje  dotyczące  możliwości  pozyskania  środków z  ww.  programu  przedstawił  Kierownik
Referatu  Komunalnego  pan  Grzegorz  Józefko.  Wskazał,  że  w  ramach  Programu  Rozwoju
Obszarów Wiejskich istnieją 2 programy: „Ochrona  i rozwój wsi” oraz „Podstawowe usługi dla
gospodarki i  ludności wiejskiej”. Dofinansowanie może być w 75 % wartości zadania, 25 % to
wkład własny, nie może jednak być niższy niż 25 tys. zł. 
b) Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego.
Wójt  poinformował,  że  na  wszystkie  poprzednie  programy  należy  posiadać  dokumentację
budowlaną. Jedynie na ten program wymagana jest zaledwie koncepcja. W terminie późniejszym,
przy  uzyskaniu  zapewnienia  o  otrzymaniu  środków  można  wykonać  projekt  budowlany  na
konkretną  inwestycję.  Dlatego  też  przy  programach  wiejskich  wymagających  tej  dokumentacji
należy już teraz zastanowić się nad zadaniami, które miałyby zostać zrealizowane. 

10. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.
Wójt poinformował o przyznanych dotacjach:
a) 9.600 zł na wprowadzenie monitoringu w Zespole Szkół w Lipce,
b) 150.000  zł  zwiększenie  subwencji  oświatowej  z  rezerwy  oświatowej  na  zakup  sprzętu

szkolnego oraz dydaktycznego w nowopowstałych pomieszczeniach szkolnych. 
Następnie poinformował o:
- nowym zadaniu prowadzonym przez Urząd Gminy – dofinansowanie pracodawcom kosztów

kształcenia młodocianych pracowników,
- zakupieniu kosiarki samojezdnej do wykaszania trawników na terenie gminy oraz odśnieżania w

okresie zimowym,
- zleceniu wykonania witaczy,
- rozstrzygniętym przetargu na sprzedaż budynku po byłej szkole w Batorowie,
- wniosku komisji Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa oraz Socjalnej i Porządku Publicznego

dotyczącym zakupu EKG dla p. Zinczenko,
- utworzeniu parkingu dla pracowników za budynkiem Urzędu Gminy,
- rozpoczęciu zadania dotyczącego odwodnienia wsi Scholastykowo.
Zastępca Wójta pani Anna Orzechowska poinformował o wynikach wyborów do Sejmu i Senatu  
w gminie Lipka. Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował o spotkaniu  
z  przedstawicielem Okręgowej Spółdzielni  Mleczarskiej  oraz sołtysów wsi Mały Buczek, Nowy
Buczek oraz księdzem Kolonem w sprawie budynku po byłej zlewni mleka w Wielkim Buczku.
Następnie podziękował mieszkańcom wsi za czynny udział w realizacji mniejszych zadań. 

11. Zakończenie sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  podziękował  radnym  oraz  zaproszonym
gościom za uczestnictwo w X Sesji Rady Gminy po czym zamknął posiedzenie.

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy
Anna Wrzeszcz Ryszard Pacholik 
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